
5H StockholmsV stad
Skärholmens
Stadsdelsnämnds Råd för
funktionshinderfrågor

Protokoll 7/2022

Protokoll

Skärholmens stadsdelsnämnds råd för
funktionshinderfrågor

Tidpunkt:
Tisdag 2022-08-19 klockan 10.00 -11.30.
Förmöte klockan 09.00 - 10.00 (endast rådet)

Plats: Bodholmsplan 2, Skärholmen sammanträdesrum Norrholmen,
plan 7.

Justering:

Lotta Rosenström Karin Rask
Ordförande. Justerare
Godkänd digitalt 2022-08-21 2022-08-22

Närvarande:
Ledamöter:
Lotta Rosenström
Karin Rask
Margareta Jonsson tom. § 5.
Stig-Joeran Samuelsson
Axel Otten

Övriga:
Två teckentolkar. Stockholms Tolkförmedling.

Deltagare från Skärholmens stadsdelsförvaltning:
Andreas Thorstensson Avdelningschef Stöd och service i egen regi
digitalt § 6.
Leo Westerblom sekreterare.

Återbud:
Anette Rosing
Mikael Erdefelt



§ 1 Mötets öppnande

Mötets ordförande Lotta Rosenström förklarar dagens sammanträde
öppnat.

§ 2 Presentationsrunda

Närvaron på dagens sammanträde noteras.

§ 3 Godkännande av dagordning

Mötet godkänner den utsända dagordningen.

§ 4 Val av justerare

Mötets ordförande Lotta Rosenström och ledamoten Karin Rask
väljs till att justera dagens protokoll.

§ 5 Föregående protokoll

Protokoll 6/2022, Sammanträde 2022-06-03.

Protokollet från föregående möte godkänns. Rådet diskuterar och
förtydligar besluten i protokollet. Rådet tillägger om Vårbergs
centrum att medborgare reagerat på miljön och att den behöver bli
bättre.

§ 6 Information från förvaltningen

Andreas Thorstensson informerar om att sommaren varit bra i
verksamheterna eftersom personalen varit vana vid förhållandena
med varmt väder och har kunnat upprätthålla verksamheten trots
värmen. Det har för övrigt varit något svårare att rekrytera personal.

Smittoläget för CoVid inom äldreomsorgen förändrats så att det har
ökat något i Staden. I Skärholmen har man inte sett någon smitta
bland brukarna.

Material om att nösta i höstens val:
Samtliga enheter inom förvaltningens äldre- och LSS-enheter
kommer att få ta del av ett material om valet i höst. Materialet
innehåller information om vad ett val innebär. Materialet är skrivet
på ett enklare sätt och informationen ska göras tillgänglig för
brukarna.
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Rådet informerar om att man har inventerat stadsdelens nya
vallokalers tillgänglighet för personer med funktionshinder.

Andreas Thorstensson har ingen aktuell information om projektet
med Matchedln. Rådet önskar bli kontaktade av stadsdelens Julius
Charpentier

Andreas Thorstensson har tidigare informerat om planerna på att
genomföra en funktionshinderfestival i Stadsdelen Skärholmen. En
funkfestival kan dock inte ros i land i år men det finns planer på
någon form av ett event i höst.

§ 7 Aktuella frågor på kommande nämndsammanträde

Rådet har synpunkter på punkter på stadsdelsnämndens
föredragningslista möte 2022-08-25.

Punkt 24 Om krisberedskap för funktionshindrade:
Punkten har koppling till rådet och avser krisförberedelser och
rutiner för personer som har insatser och kända personer med
funktionshinder. Dessutom finns det också gruppen
funktionshindrade som inte är kända eller har insatser. Svaret från
förvaltningen är bra.

Beslut: att bjuda in ansvarig sakkunnig person till rådet för att
diskutera hur man kan gå vidare för att säkerställa stöd till
funktionshindrade vid en eventuell kris i samhället.
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§ 8 Särskilda frågor till detta möte

Samarbetet med nämnden

Ett förslag som ligger är att rådet har ekonomiska resurser som
nämnden ställer till förfogande men frågan är om det gäller även
kommande år. Vidare har rådet frågor om förvaltningens i-pads som
finns till låns.

Beslut:
Nämndsekreteraren Maria Nilsson bjuds in till kommande
sammanträde för att diskutera rådets samarbete med nämnd och
sammanhängande frågor.

Vårbergs centrum

Det finns planer på att Vårbergs centrum ska byggas om. Rådet
önskar få en trygg kontakt med sakkunnig i personalen som kan
informera.

Beslut:
Lotta Rosenström kontakter Sara Heppling Trygg på enheten
Stadsmiljö för att fråga om rådet kan besökas av sakkunnig på
förvaltningen för att diskutera frågan om ombyggnad av Vårbergs
centrum.

Höstens arbetsplan (Verksamhetsplan och Work Shop)

Lotta Rosenström kommer att arbeta med frågan om en Work Shop
i oktober.

Arbetsfördelningen inom rådet och samarbetsformerna med
nämnden läggs som en punkt på rådets kommande sammanträde.

Utredningen om rådens framtid-yttrande

Funktionshinderrådet ska själva skriva och lämna ett remissvar om
förslaget om nya arbetsformer för rådet. I Hägersten - Liljeholmens
funktionshinderråd har remissen diskuterats och Skärholmens råd
har i stort sett samma synpunkter. Remissvaret från rådet kommer
att diskuteras på kommande funktionshinderråd. Rådet kommer
senare att skicka ett svar till kommunstyrelsen.

Beslut:
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Rådet har lagt ett utkast till yttrande som biläggs dagens protokoll
och rådet skickar ett yttrande till presidiet i stadsdelsnämnden.

§ 9 Skrivelser och rapporter

§ 10 Post till rådet

Juli och Augustiprogrammet för Skärholmens stödenhet med
aktivitetscenter har mejlats till rådets ledamöter.

§ 11 Punkter till nästa möte

Föreberedelser av WorkShop i oktober
Slutlig version av remissvar till stadsledningskontoret om rådens
framtid.
Arbetsplan för rådet.
Maria Nilsson om ekonomiska resurser för rådet.
Ett förslag om skrivelse till stadsledningskontoret om lättläst
information till kommunens medborgare.

§ 12 Övriga frågor

§ 13 Mötet avslutas

Ordföranden tackar för deltagande vid dagens möte och avslutar
mötet.

Sammanställning fattade beslut:
Beslut: Lotta Rosenström kontaktar Maria Nilsson om ett
klargörande kring rådets fortsatta arbetsformer och ekonomiska
frågor.
Beslut: Lotta Rosenström kontaktar Sara Heppling Trygg och
uttrycker starkt önskemål om att rådet får en fast kontakt inom
avdelningen stadsmiljö.
Beslut: Stig-Joeran Samuelsson och Lotta Rosenström gör nytt
förslag till arbetsplan för hösten 2022. Arbetsfördelningen i rådet
fortsätter enligt tidigare plan. Lotta Rosenström gör förslag till
diskussionspunkter inför workshop och mejlar ut förslaget före
nästa möte.
Beslut: Rådets ordförande Lotta Rosenström mejlar utkastet till
yttrande till nämndens presidium.

•/. Bila~ 1 Yttra/dl (] /\ _

Sekret~io~m~ ----- _,
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Bilaga 1) Yttrande

2022-08-17
Yttrande över förslag om

funktionshinderrådens framtida organisation
Dnr KS 2021/1716

En sorgens dag!
Dags att tala klarspråk: skulle detta förslag bli verklighet
vore det en sorgens dag för funktionshinderrörelsen. För
att inte tala om rätten till ett likvärdigt liv för alla med
funktionsvariationer !
Vad är farorna med det aktuella förslaget?

• Möjligheterna att bevaka viktiga frågor minskar
drastiskt med halverat antal stadsdelsråd.

• Den lokala förankringen och kunskapen om
lokalsamhället går förlorad.

• Stadsdelsnämnderna förlorar en lokal
samarbetspartner med unik kunskap.

• Rekrytering av ledamöter försvåras: Vem vill sitta i
ett stadsdelsråd om man skall bevaka en alltför stor
stadsdel där många viktiga frågor och problem
riskera att bli osynliga? Det blir inte enklare då man
har flera stadsdelsnämnder och
stadsdelsförvaltningar att samarbeta med.

Vad är positivt med förslaget?
• Förstärkt rekryteringsprocess
• Prioritering av strategiska frågor
• Förbättrad ekonomisk ersättning för ledamöter
• Tydliga uppdrag

Problem och analys
Bakgrunden till föreliggande utredning är att
Funktionsrätt Stockholm hade svårt att klara sin uppgift
att rekrytera nya ledamöter till råden.
Information och marknadsföring av dessa viktiga och
intressanta uppgifter har varit nästan obefintlig liksom
utbildning av ledamöterna. I stället för att lägga ner ett
stort antal råd bör rekryteringsprocessen stärkas. Där har
både Funktionsrätt liksom huvudorganisationerna ett stort
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ansvar. I stället för att avveckla råden bör man utveckla
deras arbete. Det är viktigt att stadsdelsråden i större
utsträckning arbetar med strategiska frågor.
Det övergripande programmet för 2018-2023 är den
naturliga utgångspunkten med sina fokusområden. Skall
dessa strategiska frågor och mål förverkligas lokalt
förutsätter det lokala kunskap och kontakter. Med det
aktuella förslaget går denna lokala förankring förlorad.
Samarbetet mellan stadsdelsråden bör stärkas med
gemensamma träffar för utbyte av ideer och erfarenheter.
Där kan man tänka sig kommunstyrelsens råd som
sammankallande några gånger per år.
Ett annan svaghet är för liten bredd i rekryteringen. Där
kan förbättrad ersättning och marknadsföring spela en
viktig roll. Ersättning för förlorad arbetsförtjänst är ett
steg i rätt riktning. Man bör även överväga att höja
mötesarvodet kanske med ett tillägg för rådens
ordförande.
Alternativa förslag
Stärk rådens kompetens
Utveckla arbetssätt
Förbättra rekrytering och marknadsföring
Utveckla samverkan mellan råden
Engagera huvudorganisationerna
Förbättra ersättningen för ledamöterna
Utveckla samarbetet mellan råd och stadsdelar
Kort sagt: Utveckling i stället för avveckling!
2022-08-17
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